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Hoofdstuk 1. Inleiding  
 

 

Uitleg opbouw nota 

 

Deze nota is zo opgebouwd dat de zienswijzen per onderdeel, cursief van een gemeentelijke be-

antwoording en een conclusie zijn voorzien.  

 

De Wet bescherming persoonsgegevens laat niet toe dat de persoonsgegevens van de indieners 

van een zienswijze langs elektronische weg openbaar worden gemaakt. Om die reden zijn de in-

gediende zienswijzen in deze nota geanonimiseerd. Iedere indiener heeft een reclamantnummer 

gekregen. Reclamanten krijgen de nota toegestuurd, waarbij ook wordt aangegeven onder welk 

reclamantnummer zijn of haar zienswijze is behandeld. De zienswijzen over het ontwerpbestem-

mingsplan, die op de lijst van ingekomen brieven aan de gemeenteraad staan, zijn voor de raad-

sleden beschikbaar bij de Griffie (leeskamer raadsleden).  

 

Leeswijzer 

 

In hoofdstuk 2 zijn de ingekomen zienswijzen opgenomen (soms samengevat) en beoordeeld.  

Er wordt volstaan met de kern van de opmerkingen, die de indieners over een bepaald onderwerp 

kenbaar hebben gemaakt. Dit betekent uiteraard niet dat de onderdelen van de zienswijzen, die 

niet nadrukkelijk zijn vermeld, niet in de beoordeling zijn betrokken. Bij de uiteindelijke beoor-

deling is de volledige tekst van de desbetreffende zienswijze betrokken.  

 

 

Zienswijze reclamant 1, brief van 13 december 2015, ingekomen 15 december 2015 

1. Het plan suggereert dat er een groot draagvlak is onder de aan- en omwonenden.  

 

Gemeentelijke beantwoording 

De Vereniging Utrechtseweg & Omgeving heeft in 2006 een oproep gedaan om de N417 veiliger 

te maken. Tevens heeft de vereniging diverse malen gewezen op de te hoge snelheid op de N417 

en is op verzoek van deze vereniging (tegen het beleid in) extra bebording geplaatst om fietsers te 

wijzen op aanwezigheid van voetgangers. De bewoners van het zuidelijke deel van de N417 (tus-

sen Noodweg en Hollandse Rading) vragen al jaren om aanpassing van de N417 vanwege de ge-

vaarlijke situaties ter plaatse van hun uitwegen. Het is bekend dat er zowel voor- als tegenstan-

ders zijn van het project.  

 

2. Reclamant stelt dat er de laatste twee jaar geen overleg is geweest tussen gemeente Hil-

versum en gemeente De Bilt ten aanzien van dit bestemmingsplan. 

 

Gemeentelijke beantwoording 

In het voortraject is overleg geweest tussen de provincie, als wegbeheerder en gemeente De Bilt. 

Gemeente de Bilt heeft eerder aangegeven het project te steunen en heeft ook geen reactie inge-

diend waaruit het tegendeel zou blijken.  

 

3. Reclamant verzoekt om het fietspad aan beide zijden te handhaven, omdat het voorge-

stelde plan ertoe leidt dat fietsers vanuit Hollandsche Rading richting Hilversum drie maal extra 

de drukke Utrechtseweg moeten oversteken. Het merendeel schoolgaande jeugd moet op jaarba-

sis zo’n 250.000 extra fietsoversteken maken.  

 

Gemeentelijke beantwoording 
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Wij bestrijden niet dat het langzaam verkeer extra oversteken moet maken, maar deze kunnen op 

veilige wijze plaatsvinden. Het aantal extra oversteken zegt niets over het feit of iets wel of niet 

veilig is. De nieuwe situatie waarbij het fietspad geheel vrij komt te liggen van de rijbaan is vele 

malen veiliger dan de huidige situatie, waardoor de verkeersveiligheid in het geheel gezien er 

aanzienlijk op vooruit zal gaan. Aan de oversteken is extra aandacht geschonken en naar aanlei-

ding van de eerdere inloopavond, zijn enkele door bewoners geopperde ideeën om dit nog verder 

te verbeteren, meegenomen. Bij de rotonde Noodweg wordt extra markering aangebracht, zodat 

de oversteek bij filevorming vrij blijft. De verkeerslichten bij Hollandse Rading worden, in over-

leg met de provincie Utrecht, geoptimaliseerd, waardoor fietsers in een keer van het ene naar het 

andere fietspad kunnen oversteken.   

 

4. Reclamant meent dat door het voorgestelde plan de aantallen fietsers die de oversteek-

plaats bij de Noodweg (die in de huidige situatie ook niet optimaal is) zullen maken sterk worden 

vergroot. Bovendien vallen de piekmomenten van de fietsers samen met de grote toestroom van 

auto’s vanuit Loosdrecht, Hilversum en Hollandsche Rading (tussen 8.00 en 9.00 uur).  

 

Gemeentelijke beantwoording 

De oversteekplaats bij de rotonde Noodweg wordt voorzien van extra markering en bebording om 

deze ook tijdens filevorming op de weg vrij te houden van gemotoriseerd verkeer. Fietsers zullen, 

zoals gangbaar op het fietspad aan de zijkant van de weg wachten wanneer het midden steunpunt 

is bezet door andere fietsers.  

 

5. Reclamant meent dat het midden steunpunt erg smal is. Daar kunnen maximaal twee fiet-

sers naast elkaar staan. Het punt is niet berekend op grotere aantallen fietsers. Dit alles vormt een 

ernstige bedreiging voor de verkeersveiligheid van de veelal jonge fietsers. Onderzoek wijst uit 

dat 75% van de dodelijke fietsongelukken plaatsvindt op kruispunten. 

 

Gemeentelijke beantwoording 

Er wordt een midden steunpunt opstelplaats gemaakt zodat fietsers, indien zij niet in één keer 

kunnen oversteken, veilig kunnen wachten. Overige fietsers zullen, zoals gangbaar, op het fiets-

pad aan de zijkant van de weg wachten wanneer het midden steunpunt bezet is door andere fiet-

sers.  

 

6. Reclamant stelt dat het midden steunpunt ter plaatse van de oversteekplaats bij het kruis-

punt van de Maartensdijkseweg ook tot gevaarlijke situaties zal leiden. Ook hier is sprake van een 

smal steunpunt voor maximaal 3 fietsers. Voor de gemiddeld 290 fietsers in de ochtendspits zal 

het zal het zeer moeilijk worden om over te steken door de grote stroom auto’s. 

 

Gemeentelijke beantwoording 

De oversteekplaats wordt voorzien van extra markering en bebording  om deze ook tijdens file-

vorming op de weg vrij te houden van gemotoriseerd verkeer. Overige fietsers zullen, zoals gang-

baar op het fietspad aan de zijkant van de  weg wachten wanneer het midden steunpunt is bezet 

door andere fietsers. In praktijk blijkt dat automobilisten – zeker bij grote drukte - “gaten” laten 

vallen in de stroom verkeer ten behoeve van overstekende fietsers. 

 

7. Reclamant vreest dat jeugdige fietsers de snelste weg gaan kiezen en bij binnenkomst van 

de bebouwde kom tegen de richting in op het enkelzijdige fietspad zullen blijven fietsen. Uit het 
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onderzoek van Arcadis blijkt dat in de huidige situatie in ongeveer de helft van de gevallen al in 

de tegenrichting wordt gefietst. Dat betreft 5 van de 10 fietsers. In de toekomst rijden er hier ca. 

290 fietsers en zal dit aantal dat spookrijdt dus evenredig groot zijn.  

 

Gemeentelijke beantwoording 

Het onderzoek is uitgevoerd door Goudappel Coffeng. Voor de fietsers met een bestemming aan 

of via de Berkenlaan is dit een gevoelsmatig gemakkelijkere route, voor het overige langzaam 

verkeer niet. In het minst gunstige geval zullen op basis van de gebruikte tellingen 10 fietsers in 

plaats van de huidige 6 fietsers per dag tegen de richting in gaan fietsen op het deel tussen de 

komgrens en de Berkenlaan. Er is geen aanleiding om te veronderstellen dat men door de recon-

structieplannen ineens een andere route gaat rijden (via Berkenlaan in plaats van doorfietsen 

naar de Diependaalselaan.   

 

8. Reclamant meent dat het fietspad aan de oostkant ter hoogte van de Maartensdijkseweg 

een flauwe bocht en een sterke vernauwing kent, omdat het moet gaan aansluiten op het be-

staande eenrichting fietspad. Als er botsingen vermeden moet worden zullen fietsers uit gaan wij-

ken richting de N417. Dit probleem zal alleen maar groter worden door de toename van het aantal 

scholieren met een elektrische fiets, scooter of snorfiets.  

 

Gemeentelijke beantwoording 

De sterke vernauwing en het uitwijken waarnaar wordt verwezen, herkennen wij niet. Het tracé 

van het fietspad aan de oostzijde ter hoogte van  huisnummer 123 (nabij kruising Maartensdijkse-

weg) wijzigt niet. De wegbreedte blijft nagenoeg gelijk. Wij zien dit risico dan ook niet optreden. 

 

9. Volgens reclamant is er gelet op de zeer sporadische en lichte verkeersincidenten thans 

geen noodzaak voor een veiliger situatie voor het verkeer. De voorgestelde aanpak biedt slechts 

schijnveiligheid. 

 

Gemeentelijke beantwoording 

De realisatie van een vrij liggend fietspad is noodzakelijk, omdat er aan de oostzijde van de N417 

geen uitwijkmogelijkheid (geen berm tussen rijbaan en fietspad) is voor het gemotoriseerd ver-

keer en voor het langzaam verkeer (hekken van erfgrenzen staan direct tegen verharding fiets-

pad). Voor de westzijde geldt hetzelfde op het middelste deel van het tracé, waar het fietspad di-

rect aanliggend is. Daardoor komen motorvoertuigen bij het uitwijken meteen op het fietspad te-

recht met mogelijk ernstige gevolgen wanneer er ook langzaam verkeer op dat fietspad aanwezig 

is. In het verleden hebben hier ongevallen plaatsgevonden, waarbij (delen) van auto’s en motoren 

uiteindelijk op het fietspad terecht kwamen. Gelukkig was er op dat moment geen langzaam ver-

keer aanwezig. De gemeente is een voorstander van het voorkomen van ongevallen en niet van 

het achteraf reageren wanneer er een ongeval heeft plaats gevonden. 

 

10. Volgens reclamant blijven er 35 dicht bij het fietspad gelegen uitritten over die fietsers 

moeten passeren. 

Gemeentelijke beantwoording 

Deze zienswijze heeft betrekking op het deel binnen de bebouwde kom van Hilversum en de be-

stemmingsplanwijziging gaat over het deel van de N417 buiten de bebouwde kom van Hilversum.  

 

Conclusie 



Zienswijzennota ontwerpbestemmingsplan Reconstructie N417 

Gemeente Hilversum  

Afdeling Beleidsontwikkeling, Team Advies 

6 

 

Deze zienswijze leidt niet tot aanpassingen in het ontwerpbestemmingsplan. 

 

Zienswijze reclamant 2, brief van 9 december 2015, ingekomen 9 december 2015 

11. Het plan suggereert dat er een groot draagvlak is onder de aan- en omwonenden.  

 

Gemeentelijke beantwoording 

 De Vereniging Utrechtseweg & Omgeving heeft in 2006 een oproep gedaan om de N417 veiliger 

te maken. Tevens heeft de vereniging diverse malen gewezen op de te hoge snelheid op de N417 

en is op verzoek van deze vereniging (tegen het beleid in) extra bebording geplaatst om fietsers te 

wijzen op aanwezigheid van voetgangers. De bewoners van het zuidelijke deel van de N417 (tus-

sen Noodweg en Hollandse Rading) vragen al jaren om aanpassing van de N417 vanwege de ge-

vaarlijke situaties ter plaatse van hun uitwegen. Het is bekend dat er zowel voor- als tegenstan-

ders zijn van het project.  

 

12. Reclamant stelt dat er de laatste twee jaar geen overleg is geweest tussen gemeente Hil-

versum en gemeente De Bilt ten aanzien van dit bestemmingsplan. 

 

Gemeentelijke beantwoording 

In het voortraject is overleg geweest tussen de provincie, als wegbeheerder en gemeente De Bilt. 

Gemeente de Bilt heeft eerder aangegeven het project te steunen en heeft ook geen reactie inge-

diend waaruit het tegendeel zou blijken. 

 

13. Reclamant verzoekt om het fietspad aan beide zijden te handhaven, omdat het voorge-

stelde plan ertoe leidt dat fietsers vanuit Hollandsche Rading richting Hilversum 3 maal extra de 

drukke Utrechtseweg moeten oversteken. Het merendeel schoolgaande jeugd moet op jaarbasis 

zo’n 250.000 extra fietsoversteken maken.  

 

Gemeentelijke beantwoording 

Wij bestrijden niet dat het langzaam verkeer extra oversteken moet maken, maar deze kunnen op 

veilige wijze plaatsvinden. Het aantal extra oversteken zegt niets over het feit of iets wel of niet 

gevaarlijk is. De nieuwe situatie waarbij het fietspad geheel vrij komt te liggen van de rijbaan is 

vele malen veiliger dan de huidige situatie, waardoor de verkeersveiligheid in het geheel gezien 

er aanzienlijk op vooruit zal gaan. Aan de oversteken is extra aandacht geschonken en naar aan-

leiding van de eerdere inloopavond, zijn enkele door bewoners geopperde ideeën om dit nog ver-

der te verbeteren, meegenomen. Bij de rotonde Noodweg wordt extra markering aangebracht zo-

dat de oversteek bij filevorming vrij blijft en de verkeerslichten bij Hollandse Rading worden, in 

overleg met de provincie Utrecht, geoptimaliseerd waardoor fietsers in een keer van het ene naar 

het andere fietspad kunnen oversteken.   

 

14. Reclamant meent dat door het voorgestelde plan de aantallen fietsers die de oversteek-

plaats bij de Noodweg (die in de huidige situatie ook niet optimaal is) zullen maken sterk worden 

vergroot. Bovendien vallen de piekmomenten van de fietsers samen met de grote toestroom van 

auto’s vanuit Loosdrecht, Hilversum en Hollandsche Rading (tussen 8.00 en 9.00 uur). 

 

Gemeentelijke beantwoording 

De oversteekplaats bij de rotonde Noodweg wordt voorzien van extra markering en bebording om 

deze ook tijdens filevorming op de weg vrij te houden van gemotoriseerd verkeer. Fietsers zullen, 
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zoals gangbaar op het fietspad aan de zijkant van de weg wachten wanneer het midden steunpunt 

is bezet door andere fietsers.  

 

15. Reclamant meent dat het midden steunpunt erg smal is. Daar kunnen maximaal twee fiet-

sers naast elkaar staan. Het punt is niet berekend op grotere aantallen fietsers. Dit alles vormt een 

ernstige bedreiging voor de verkeersveiligheid van de veelal jonge fietsers. Onderzoek wijst uit 

dat 75% van de dodelijke fietsongelukken plaatsvindt op kruispunten. 

 

Gemeentelijke beantwoording 

Er wordt een midden steunpunt opstelplaats gemaakt zodat fietsers, indien zij niet in één keer 

kunnen oversteken, veilig kunnen wachten. Overige fietsers zullen, zoals gangbaar, op het fiets-

pad aan de zijkant van de weg wachten wanneer het midden steunpunt bezet is door andere fiet-

sers.  

 

16. Reclamant stelt dat het midden steunpunt ter plaatse van de oversteekplaats bij het kruis-

punt van de Maartensdijkseweg ook tot gevaarlijk situaties zal leiden. Ook hier is sprake van een 

smal steunpunt voor maximaal 3 fietsers. Voor de gemiddeld 290 fietsers in de ochtendspits zal 

het zal het zeer moeilijk worden om over te steken door de grote stroom auto’s. 

 

Gemeentelijke beantwoording 

De oversteekplaats wordt voorzien van extra markering en bebording  om deze ook tijdens file-

vorming op de weg vrij te houden van gemotoriseerd verkeer. Overige fietsers zullen, zoals gang-

baar op het fietspad aan de zijkant van de  weg wachten wanneer het midden steunpunt is bezet 

door andere fietsers. In praktijk blijkt dat automobilisten – zeker bij grote drukte - “gaten” laten 

vallen in de stroom verkeer ten behoeve van overstekende fietsers. 

 

17. Reclamant vreest dat jeugdige fietsers de snelste weg gaan kiezen en bij binnenkomst van 

de bebouwde kom tegen de richting in op het enkelzijdige fietspad zullen blijven fietsen. Uit het 

onderzoek van Arcadis blijkt dat in de huidige situatie in ongeveer de helft van de gevallen al in 

de tegenrichting wordt gefietst. Dat betreft 5 van de 10 fietsers. In de toekomst rijden er hier ca. 

290 fietsers en zal dit aantal dat spookrijdt dus evenredig groot zijn.  

 

Gemeentelijke beantwoording 

Het onderzoek is uitgevoerd door Goudappel Coffeng. Voor de fietsers met een bestemming aan 

of via de Berkenlaan is dit een gevoelsmatig gemakkelijkere route, voor het overige langzaam 

verkeer niet. In het minst gunstige geval zullen op basis van de gebruikte tellingen 10 fietsers in 

plaats van de huidige 6 fietsers per dag tegen de richting in gaan fietsen op het deel tussen de 

komgrens en de Berkenlaan. Er is geen aanleiding om te veronderstellen dat men door de recon-

structieplannen ineens een andere route gaat rijden (via Berkenlaan in plaats van doorfietsen 

naar de Diependaalselaan).   

 

18. Reclamant meent dat het fietspad aan de oostkant ter hoogte van de Maartensdijkseweg 

een flauwe bocht en een sterke vernauwing kent, omdat het moet gaan aansluiten op het be-

staande eenrichting fietspad. Als botsingen vermeden moeten worden zullen fietsers uit gaan wij-

ken richting de N417. Dit probleem zal alleen maar groter worden door de toename van het aantal 

scholieren met een elektrische fiets, scooter of snorfiets.  
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Gemeentelijke beantwoording 

De sterke vernauwing en het uitwijken waarnaar wordt verwezen, herkennen wij niet. Het tracé 

van het fietspad aan de oostzijde ter hoogte van huisnummer 123 (nabij kruising Maartensdijkse-

weg) wijzigt niet. De wegbreedte blijft nagenoeg gelijk. Wij zien dit risico dan ook niet optreden. 

 

19. Volgens reclamant is er gelet op de zeer sporadische en lichte verkeersincidenten thans 

geen noodzaak voor een veiliger situatie voor het verkeer. De voorgestelde aanpak biedt slechts 

schijnveiligheid. 

 

Gemeentelijke beantwoording 

De realisatie van een vrij liggend fietspad is noodzakelijk, omdat er aan de oostzijde van de N417 

geen uitwijkmogelijkheid (geen berm tussen rijbaan en fietspad) is voor het gemotoriseerd ver-

keer en voor het langzaam verkeer (hekken van erfgrenzen staan direct tegen verharding fiets-

pad). Voor de westzijde geldt hetzelfde op het middelste deel van het tracé, waar het fietspad di-

rect aanliggend is. Daardoor komen motorvoertuigen bij het uitwijken meteen op het fietspad te-

recht met mogelijk ernstige gevolgen wanneer er ook langzaam verkeer op dat fietspad aanwezig 

is. In het verleden hebben hier ongevallen plaatsgevonden, waarbij (delen) van auto’s en motoren 

uiteindelijk op het fietspad terecht kwamen. Gelukkig was er op dat moment geen langzaam ver-

keer aanwezig. De gemeente is een voorstander van het voorkomen van ongevallen en niet van 

het achteraf reageren wanneer er een ongeval heeft plaats gevonden. 

 

20. Volgens reclamant blijven er 35 dicht bij het fietspad gelegen uitritten over die fietsers 

moeten passeren. 

Gemeentelijke beantwoording 

Deze zienswijze heeft betrekking op het deel binnen de bebouwde kom van Hilversum en de be-

stemmingsplanwijziging gaat over het deel van de N417 buiten de bebouwde kom van Hilversum.  

 

Conclusie 

Deze zienswijze leidt niet tot aanpassingen in het ontwerpbestemmingsplan. 

 

 

Zienswijze reclamant 3, brief van 14 december 2015, ingekomen 14 december 2015 

21. Reclamant is van mening dat het ‘landelijk en toeristisch’ karakter van de weg verloren 

gaat.  

 

Gemeentelijke beantwoording 

De N417 is een gebiedsontsluitingsweg met een belangrijke regionale functie. De weg heeft geen 

toeristische functie. Een deel van het huidige westelijke fietspad ligt al achter de bomen en feite-

lijk wordt alleen een gedeelte van het huidige fietspad verlegd. Doordat de weg visueel smaller 

wordt en de laanstructuur vrijwel geheel in tact blijft wordt de inpassing vanuit landschappelijk 

perspectief juist beter dan in de huidige situatie.  

 

22. Reclamant vreest extra hard rijden door de verbreding van de weg ondanks het 60 km/uur 

regime en plateaus. Er blijft bovendien geen ruimte over voor een voetpad aan de oostkant. 
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Gemeentelijke beantwoording 
In de huidige situatie is een enkele as-streep aanwezig, in de nieuwe situatie een dubbele as-

streep. De grasbetonblokken in de berm zijn na enige tijd begroeid en niet meer zichtbaar. Deze 

worden aangelegd puur voor het uitwijken van het verkeer, zodat men niet meteen wegzakt in de 

berm. Visueel wordt de weg dus versmald, waarbij de totale verhardingsbreedte tussen de bomen 

(weg en fietspaden) aanzienlijk vermindert, wat naar verwachting zal leiden tot een minder hoge 

snelheid. Er is ruimte voor een smal wandelpad van enkele tegels, maar deze wordt niet aange-

legd. Dit is conform de provinciale policy. Het aanleggen van een trottoir direct grenzend aan de 

weg voor bewoners en bezoekers zodat men de N417 niet over hoeft te steken is vanuit het oog-

punt van verkeersveiligheid niet gewenst omdat deze voorziening dan, net zoals in de huidige si-

tuatie, binnen de “uitwijkruimte” van het gemotoriseerd verkeer blijft liggen . Ook werkt het aan-

leggen van een voetpad een oneigenlijk gebruik van het pad door fietsers in de hand, zij zullen 

dan vaak geneigd zijn om de N417 niet op de locaties over te steken waar dit veilig geregeld is, 

maar schuin over de N417 vanaf dit trottoir naar de doorsteken aan de westzijde van de weg. De 

maatregelen die worden getroffen zullen duidelijk het te verwachten verkeersgedrag en daarmee 

de snelheid benadrukken. 

 

23. Reclamant stelt voor de breedte van de weg te handhaven, de weg te wijzigen in een 

erfontsluitingsweg en de maximum snelheid terug te brengen tot 50 km/uur. 

 

Gemeentelijke beantwoording 

De N417 is een gebiedsontsluitingsweg met een belangrijke regionale stroomfunctie. De maxi-

mum snelheid wordt vanwege het relatief smalle profiel en de bomen die vrij dicht op de weg 

staan verlaagd naar 60km/uur. Door de herinrichting wordt voor iedere gebruiker duidelijk dat 

deze snelheid van hem/haar wordt verwacht. 

  

24. Reclamant meent dat de snelheid beperkende maatregelen onvoldoende zijn en stelt voor 

een bocht (in oostelijke richting) in de weg aan te brengen ter hoogte van de uitrit van het confe-

rentiecentrum Hoorneboeg en de as van de weg in oostelijke richting te verplaatsen om zodoende 

het eenrichting fietspad meer ruimte te geven. 

 

Gemeentelijke beantwoording 

Het is moeilijk om op een kaarsrechte weg als de N417 fysiek de gewenste snelheid af te dwingen. 

Door de weg echter zodanig vorm te geven dat gebruikers weten welk gedrag van hen wordt ver-

wacht, is de kans op naleving van de wettelijke snelheid het grootst. Door een duidelijk inhaal-

verbod en het aanbrengen van plateaus zal de meerderheid van de bestuurders zich aan de snel-

heid houden en daarmee ook de snelheid bepalen van degenen die achter hen rijden. De plateaus, 

borden en visuele versmalling van het profiel onderschrijven de maximale snelheid van 60 

km/uur. 

 

25. Reclamant meent dat het landelijke beleid om 2-richtingen fietspaden aan te leggen ach-

terhaald is en moet worden herzien. Door het gebruik van de huidige vervoermiddelen en verschil 

in snelheid van deze vervoermiddelen (denk aan brommers met brede sturen, e-bikes en wielren-

ners) gebeuren er veel meer ongelukken dan voorheen. 

 

Gemeentelijke beantwoording 

Ten opzichte van de huidige situatie is het aanleggen van een in twee richtingen bereden fietspad 

veiliger. In de huidige situatie is er geen uitwijkmogelijkheid voor zowel het gemotoriseerd ver-

keer als het langzaam verkeer. Tevens is er op de N417 een duidelijke spitsrichting qua verkeers-

aanbod, in de ochtend fietst het grootste deel in noordelijke richting en in de middag richting het 

zuiden. Het fietspad wordt volgens de landelijke richtlijnen aangelegd, waarbij de breedte de 
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meest optimale afmeting krijgt van 3,5 meter. Overigens ligt op het zuidelijke deel van de N417 

aan de westzijde al een in twee richtingen bereden fietspad en ook langs de Noodweg is een in 

twee richtingen bereden fietspad aanwezig. Dit heeft tot op heden nooit tot problemen (ongeval-

len) geleid. Verder spreekt voor zich dat gebruikers rekening met elkaar dienen te houden zoals 

in het verkeer altijd het geval is. Er is op dit moment dan ook geen om beleid aan te passen. 

 

26. Reclamant meent dat er problemen bij uitritten zullen ontstaan, omdat bewoners op twee 

wegen moeten gaan letten vooral bij het inrijden van de uitrit vanaf de weg (de fietsers rijden ach-

ter de bomen). Voorgesteld wordt om de huidige fietspaden aan weerszijden van de weg te hand-

haven. 

 

Gemeentelijke beantwoording 

Door een opstelplaats te maken tussen het fietspad en de rijbaan kunnen automobilisten zich con-

centreren op één doelgroep per keer. In de huidige situatie dient men juist rekening te houden 

met én fietsers én het gemotoriseerd verkeer. De uitritten zijn zo vormgegeven dat er voldoende 

uitzicht is naar beide zijden. Mocht na realisatie blijken dat er toch nog een bosschage of iets 

dergelijks het zicht beperkt dan zal dit in overleg met de betrokken eigenaar worden aangepast. 

In de feitelijke uitwerking van de planvorming zal worden gezorgd voor voldoende zicht op het 

fietspad.  

 

27. Reclamant geeft aan dat het fietspad aan de westzijde zorgt voor 4 extra onveilige over-

steken. Daarbij is het merkwaardig dat er geen aansluiting is gezocht bij het bestaande twee-rich-

tingen fietspad in Hollandse Rading dat aan de oostzijde ligt. Hier hoeft in de gemeente Hilver-

sum geen enkele weg te worden overgestoken, wat de verkeersveiligheid ten goede komt. Boven-

dien is er aan de oostzijde voldoende ruimte om het fietspad wat meer ruimte te geven. 

 

Gemeentelijke beantwoording 

Vanuit ruimtelijke, planologische en financiële redenen is gekozen voor het aanleggen en verbre-

den van het fietspad aan de westzijde van de N417. Voor een groot deel ligt het fietspad daar al 

los van de weg en hoeft minder grond te worden verworven. Voor fietsers in zuidelijke richting 

komen er geen extra oversteken bij. Voor fietsers in noordelijke richting komen er per saldo in-

derdaad meer oversteken bij. Deze zullen zodanig worden vormgegeven dat deze veilig zijn. Een 

voorbeeld hiervan is dat fietsers bij de verkeerslichten in Hollandsche Rading slechts één keer 

voor rood licht hoeven te wachten indien zij vanuit zuidelijke richting van het oostelijke fietspad 

naar het westelijke fietspad willen oversteken. Tevens wordt de oversteek bij de rotonde Noodweg 

voorzien van extra markering en bebording om deze ook tijdens filevorming op de weg vrij te 

houden van gemotoriseerd verkeer.  

28. Reclamant geeft aan dat, ondanks dat slimme led verlichting aan de buitenzijde wordt ge-

plaatst, dit alsnog verstrooiing geeft gezien de hoge palen. Het voorstel is om de verlichting op 

lage palen te plaatsen, zodat er nog minder hinder voor mens en dier ontstaat.    

 

Gemeentelijke beantwoording 

Er zal verlichting worden geplaatst die zorgt voor een goed zicht op het fietspad en een zo klein 

mogelijke verstrooiing voor de omgeving in overeenstemming met de geldende wet- en regelge-

ving met betrekking tot flora en fauna. De hoogte wordt nader bepaald bij de uitwerking van het 

ontwerp. 

 

29. In de huidige situatie is een geluidwal met begroeiing en hekwerk aanwezig, waarmee de 

veiligheid, privacy en geluidsoverlast voor aanwonenden worden gewaarborgd. Reclamant meent 

dat deze voorziening na de reconstructie zal zijn verdwenen en vraagt om een soortgelijke voor-

ziening in het plan. 
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Gemeentelijke beantwoording 

Deze huidige voorzieningen zijn op eigen terrein van reclamant aangebracht. Indien de voorzie-

ningen verloren gaan als gevolg van de grondverwerving voor het uit te voeren werk, dan dient 

reclamant dit punt met de Provincie Noord-Holland zelf te bespreken. De grondverwerving voor 

uitvoering van de reconstructie staat los van deze bestemmingsplanprocedure. 

 

30. Reclamant meent dat bij de aanbieding van de grondverwerving onvoldoende is uitge-

gaan van de echte schade die wordt geleden. Er wordt enkel (een te lage) vermogensschade bere-

kend. Er wordt geen vergoeding voor planschade berekend. De situatie dat de helft van de voor-

tuin verdwijnt wordt absoluut onvoldoende gehonoreerd. 

 

Gemeentelijke beantwoording 

De grondverwerving voor uitvoering van de reconstructie staat los van deze bestemmingsplan-

procedure en het is in principe aan reclamant zelf om dit te bespreken met de provincie Noord- 

Holland. Ten aanzien van planschade merken wij op dat met de provincie een planschadever-

haalsovereenkomst is opgesteld, waarmee de (planschade)kosten voor rekening van de provincie 

komen. De kans op planschade is echter gering geacht, aangezien aanwonenden volledig schade-

loos worden gesteld bij de verkoop van gronden aan de provincie. Als reclamant desondanks 

meent in aanmerking te komen voor planschadevergoeding als gevolg van dit bestemmingsplan, 

dan kan altijd een verzoek om toekenning van planschade bij de gemeente worden ingediend. 

 

31. Reclamant betreurt het dat er geen communicatie is geweest met aanwonenden over bo-

venstaande onderwerpen.  

Gemeentelijke beantwoording 

Vanaf 2008 is er regelmatig overleg geweest vanuit provincie Noord-Holland met aanwonenden 

en belanghebbenden over de reconstructie. Dit zowel in de vorm van informatieavonden, presen-

taties bij bewonersvereniging Utrechtseweg als keukentafelgesprekken. Tijdens de terinzageleg-

ging van het voorontwerpbestemmingsplan is een informatieavond georganiseerd. Voor zover 

mogelijk zijn suggesties van de bewoners in het plan verwerkt. Het standpunt van reclamant dat 

geen communicatie heeft plaatsgevonden wordt dan ook niet gedeeld.  

 

Conclusie 

Deze zienswijze leidt niet tot aanpassingen in het ontwerpbestemmingsplan. 

 

Zienswijze reclamante 4, brief van 11 december 2015, ingekomen 15 december 2015 

32. Reclamante meent dat de huidige situatie voldoet en vraagt zich af waarom er op jaarba-

sis zo’n 250.000 extra fietsoversteken moeten worden gemaakt.  

 

Gemeentelijke beantwoording 

Wij bestrijden niet dat het langzaam verkeer extra oversteken moet maken, maar deze kunnen op 

veilige wijze plaatsvinden. Het aantal extra oversteken zegt niets over het feit of iets wel of niet 

gevaarlijk is. De nieuwe situatie waarbij het fietspad geheel vrij komt te liggen van de rijbaan is 

vele malen veiliger dan de huidige situatie, waardoor de verkeersveiligheid in het geheel gezien 

er aanzienlijk op vooruit zal gaan. Aan de oversteken is extra aandacht geschonken en naar aan-

leiding van de eerdere inloopavond, worden enkele door bewoners geopperde ideeën om dit nog 

verder te verbeteren, meegenomen.  

 

33. Reclamante meent dat het plan leidt tot onteigening van gronden. 

 

Gemeentelijke beantwoording 
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Provincie Noord-Holland tracht gronden minnelijk te verwerven. Waar dit niet mocht lukken, zul-

len er gronden moeten worden onteigend. De voorgenomen reconstructie is echter noodzakelijk 

om de N417 veilig in te richten voor de toekomst.  

 

34. Reclamante geeft aan dat er 135 bomen moeten worden gekapt vanwege het plan. 

 

Gemeentelijke beantwoording 

Het klopt dat er veel bomen moeten worden gekapt. Het aantal wordt bij de verdere uitwerking 

van het ontwerp bepaald. De voorgenomen kap en is echter noodzakelijk om de N417 veilig in te 

richten voor de toekomst.  

 

35. Reclamante geeft aan dat er een gevoel van sociale onveiligheid ontstaat door het plan. 

 

Gemeentelijke beantwoording 

Het grootste gedeelte van het huidige fietspad tussen Hollandse Rading en Hilversum ligt reeds 

vrij van de weg. Er zijn geen gevallen bekend waarin dit tot problemen heeft geleid. De nieuwe 

situatie is vergelijkbaar met die van de Noodweg, waar volgens opgave van de politie tot op he-

den geen meldingen van misdrijven en dergelijke zijn binnen gekomen. Er is extra aandacht be-

steed aan sociale veiligheid door goede verlichting, doorzicht naar de weg en een hekwerk aan 

de westzijde van het fietspad.  

 

Conclusie 

Deze zienswijze leidt niet tot aanpassingen in het ontwerpbestemmingsplan. 

 

Zienswijze reclamant 5, brief van 29 november 2015, ingekomen 1 december 2015 

 

36. Reclamant vraagt om het fietspad aan weerszijden tussen de Vuursche Dreef en de Nood-

weg te handhaven.  

 

Gemeentelijke beantwoording 

Dit deel van het fietspad maakt geen onderdeel uit van het voorliggende bestemmingsplan. Ten 

aanzien van deze zienswijze merken wij nog wel het volgende op. Op dit deel van de N417 ligt 

aan de westzijde reeds een in twee richtingen bereden fietspad waarop het in het voorliggende 

plan mogelijk gemaakte fietspad op zal worden aangesloten. Het fietspad aan de oostzijde van de 

N417 (op het deel ten zuiden van de rotonde Noodweg en dus buiten dit plan gelegen), wordt ver-

wijderd zodra er ook ten noorden van de rotonde Noodweg geen fietspad meer aan de oostzijde 

ligt. 

 

37. Reclamant vraagt om de aanleg van verkeersdrempels nabij de rotonde met de Noodweg. 

 

Gemeentelijke reactie 

Verkeer nabij de rotonde Noodweg wordt al gedwongen om fors af te remmen. Een plateau dicht 

bij rotonde heeft dan ook geen functie. Dit is ook de reden waarom het eerste plateau op enige 

afstand van de rotonde is gesitueerd.  
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38. Reclamant stelt voor om (brom)fietsers binnen de bebouwde kom tussen de Diependaal-

selaan en de Berkenlaan gebruik te laten maken van de hoofdrijbaan, gezien de vele uitritten al-

daar. 

Gemeentelijke reactie 

Dit deel van de N417 maakt geen onderdeel uit van het voorliggende bestemmingsplan. Ten aan-

zien van deze zienswijze merken wij nog wel het volgende op. Het is gebruikelijk om brommers 

binnen de bebouwde kom op de rijbaan te laten rijden. Echter, in deze situatie is het voor brom-

mers veiliger om op het fietspad te blijven rijden. Dat heeft te maken met de rotonde Utrechtse-

weg/Diependaalselaan. Dit is een turborotonde met verhoogde rijbaanscheiding en de brommers 

rijden daar nu op het fietspad. Zouden de brommers daar op de rijbaan rijden, dan levert dat po-

tentieel onveilige situaties op. Brommers op de turborotonde brengt naar verwachting meer ri-

sico’s met zich mee dan de brommers op het smalle fietspad langs de Utrechtseweg. 
 

Conclusie 

Deze zienswijze leidt niet tot aanpassingen in het ontwerpbestemmingsplan. 

 

Zienswijze reclamant 6, brief van 15 december 2015, ingekomen 17 december 2015 

 

39. Reclamant meent dat er in het verleden door zowel de provincie als de gemeente Hilver-

sum is aangegeven dat er in het kader van de realisatie van het ecoduct en de reconstructie van de 

N417 geen particuliere gronden benodigd zijn en niet zal worden onteigend. Nu dit toch aan de 

orde is, is sprake van strijd met het algemene beginsel van behoorlijk bestuur, in het bijzonder 

met het vertrouwensbeginsel, het rechtzekerheidsbeginsel en het beginsel van fair-play. 

 

Gemeentelijke beantwoording 

Het ecoduct is reeds gerealiseerd en staat qua bestemmingsplanprocedure en uitvoering geheel 

los van het nu voorliggende bestemmingsplan voor de reconstructie. De provincie heeft, in tegen-

stelling tot hetgeen reclamant stelt, altijd laten weten dat voor de reconstructie van de N417 

gronden nodig zijn die niet in haar bezit zijn. Daarbij is steeds aangegeven dat de provincie de 

voorkeur heeft voor een minnelijke verwerving van deze gronden. Mocht daar geen mogelijkheid 

toe blijken te bestaan dan start pas het onteigeningstraject. Het ecoduct is zodanig gesitueerd dat 

zowel het handhaven van de huidige situatie als het maken van de reconstructie mogelijk is.   

Door reclamant worden teksten aangehaald, waaruit zou blijken dat geen werving van particu-

liere gronden benodigd zou zijn. Uit de teksten blijkt dit inderdaad, echter de teksten zien op de 

realisatie van het ecoduct en niet op de reconstructie van de N417, zoals wordt gesuggereerd. 

Het kaartje uit de Toelichting van het bestemmingsplan voor het ecoducten is niet meer dan een 

toelichting. Het bestemmingsplan zelf voorziet niet in de betreffende fietspaden. Van handelen in 

strijd met het vertrouwensbeginsel is naar ons oordeel dan ook geen sprake. 

 

40. Reclamant meent dat ten onrechte de suggestie wordt gewekt dat de bewoners achter de 

voorgestelde reconstructie staan en hier zelfs om hebben verzocht. Bewoners wensen echter enkel 

maatregelen tegen te snel rijden op de N417 en geen verplaatsing van fietspaden.  

 

Gemeentelijke beantwoording 

In het verleden is er door bewoners aan de provincie gevraagd om maatregelen voor zowel de 

hoge rijsnelheden op de N417 als ook om maatregelen vanwege de te smalle fietspaden. Daarbij 

is door bewoners aangegeven dat kinderen wel eens van het fietspad zijn geraakt en op de weg 
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waren gevallen. Ook zijn er veel klachten ontvangen over het uitschelden van voetgangers door 

fietsers en over overlast van wielrenners voor overige gebruikers. In de nieuwe situatie is er meer 

ruimte voor alle doelgroepen en een veilige uitwijkmogelijkheid.  

 

41. Reclamant meent dat uit de stukken niet blijkt dat de N417 daadwerkelijk veiliger wordt 

voor fietsers. 

 

Gemeentelijke beantwoording 

Het plan is besproken met de politie en fietsersbond en tevens voorgelegd aan het CROW en 

SWOV. Allen hebben ingestemd met het huidige plan. Aan de oversteken is extra aandacht ge-

schonken en naar aanleiding van de eerdere inloopavond zijn enkele door bewoners geopperde 

ideeën om dit nog verder te verbeteren, meegenomen. Bij de rotonde Noodweg wordt extra mar-

kering aangebracht zodat de oversteek bij filevorming vrij blijft en de verkeerslichten bij Hol-

landse Rading worden, in overleg met de provincie Utrecht, geoptimaliseerd waardoor fietsers in 

een keer van het ene naar het andere fietspad kunnen oversteken.  

 

42. Reclamant geeft aan, dat de rapporten die zijn meegestuurd niet zonder wetenschappelijk 

onderzoek door de gemeente en provincie kunnen worden afgedaan. Reclamant wijst in dit kader 

op de uitkomsten van een rapport van Rijkswaterstaat en Universiteit Groningen van oktober 

2010 en naar het onderzoeksrapport van de Vlaamse stichting voor verkeerskunde van september 

2011. Uit deze onderzoeksrapporten blijkt dat fietspaden met twee rijrichtingen juist onveiliger 

zijn dan eenrichtingsfietspaden en dat tweerichtingsfietspaden tot 60% meer kans op ongevallen 

leiden dan eenrichtingsfietspaden.  

 

Gemeentelijke beantwoording 

De gemeente en provincie hebben deskundigen in dienst die deze rapporten zonder wetenschap-

pelijke onderbouwing van een derde kunnen beoordelen. De rapportage van Rijkswaterstaat van 

oktober 2010 gaat over situaties, waarbij er op een binnenstedelijke voorrangsweg veel zijwegen 

zijn waar veel verkeer uit komt. Daarbij ligt het fietspad dusdanig dicht op de desbetreffende 

voorrangswegen waardoor de focus van de bestuurder van het gemotoriseerde voertuig alleen bij 

de weg ligt en niet bij eventuele fietsers die vanaf rechts komen. 

 

In het rapport van de Vlaamse Stichting staat de volgende belangrijke opmerking:  

“Bijsturing oorspronkelijke onderzoeksopzet:  

De oorspronkelijke onderzoeksopzet was om een ongevalsanalyse uit te voeren op een „verrijkt 

ongevallendatabestand‟ dat representatief is voor heel Vlaanderen. Hiervoor werden ongeval-

lenbestanden van 15 Politiezones verzameld (zowel in stedelijke als landelijke zones), maar enkel 

de PZ Antwerpen bleek over voldoende verrijkte gegevens te beschikken. De resultaten van deze 

studie zijn dus enkel representatief voor de grootstedelijke agglomeratie van Antwerpen.”  

 

De situaties die in de rapporten zijn beschrijven, zijn van een heel ander karakter (binnen de be-

bouwde kom en binnen een stedelijk regio in een ander land). Dit is niet vergelijkbaar met de si-

tuatie op de N417. Overigens zijn de oversteken beoordeeld door het CROW en SWOV en ak-

koord bevonden. 

 

Door bewoners wordt overigens aangegeven dat veel fietsers in de huidige situatie tegen de rich-

ting in aan de verkeerde zijde van de weg fietsen. In het aangehaalde onderzoek van Rijkswater-

staat staat daarover het volgende als algemene opmerking: Uit het onderzoek blijkt dat clandes-

tien links rijdende fietsers 5,5 maal meer risico lopen dan rechts rijdende fietsers. Ter vergelij-

king: op een tweerichtingsfietspad ligt het risico voor fietsers uit de tegenrichting 4 maal hoger. 
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De Stichting Wetenschappelijk Onderzoek Verkeersveiligheid SWOV is het nationale wetenschap-

pelijke instituut voor verkeersveiligheidsonderzoek. Het is de missie van de SWOV om 

met kennis uit wetenschappelijk onderzoek bij te dragen aan de verbetering van de verkeersvei-

ligheid. 

 
Het Centrum voor Regelgeving en Onderzoek in de grond-, Water- en wegenbouw en de verkeers-

techniek CROW is het Nederlandse Kennisplatform voor infrastructuur, verkeer, vervoer en 

openbare ruimte. CROW stelt onder andere ontwerprichtlijnen voor infrastructuur (zowel binnen 

als buiten de bebouwde kom) op. 
 

 

43. Reclamant geeft aan dat het daadwerkelijke probleem het te hard rijden is. Hiervoor moet 

een oplossing worden gezocht. De weg zou niet verbreed, maar juist versmald moeten worden. 

 

Gemeentelijke beantwoording 

In de huidige situatie is een enkele as-streep aanwezig, in de nieuwe situatie een dubbele as-

streep. De grasbetonblokken in de berm zijn na enige tijd begroeid en niet meer zichtbaar. Deze 

worden aangelegd puur voor het uitwijken van het verkeer, zodat men niet meteen wegzakt in de 

berm. Visueel wordt de weg dus versmald waarbij de totale verhardingsbreedte (weg en fietspa-

den) vermindert, wat naar verwachting zal leiden tot een minder hoge snelheid. De reconstructie 

streeft dus wel degelijk een oplossing na voor het door reclamant aangehaalde probleem. Daar-

bij is de kans op ernstige ongevallen in de huidige situatie groot. Provincie en gemeente willen 

liever ongevallen voorkomen dan achteraf te handelen.  

 

44. Reclamant heeft bezwaar tegen de voorgestelde planologisch inpassing van de benodigde 

grond qua omvang en ligging voor het tweerichtingenfietspad. De reclamant heeft een voorkeur 

om het fietspad zo dicht mogelijk tegen de N417 te projecteren. Er is dan minder grond nodig van 

reclamant en een slingerend pad is nooit door reclamant goedgekeurd, maar door de provincie be-

dacht. Door belanghebbende is expliciet aangegeven dat zolang zij eigenaar is van de gronden en 

bossen bomen onder regulier bosbeheer zullen worden geoogst en/of dunningen zullen plaatsvin-

den. Het is voor belanghebbende niet duidelijk te zien waar de berm van de nieuwe N417 aan de 

oostzijde ten aanzien van de eigendomsgrens loopt en hoeveel grond van belanghebbende der-

halve eventueel ten prooi van onteigening zal kunnen vallen. Belanghebbende heeft geopperd om 

te bezien of de eigendomsgrens ten oosten van de N417 meer westelijk richting de nieuwe N417 

zou kunnen worden verlegd om zodoende grondcompensatie te kunnen realiseren. 

 

Gemeentelijke beantwoording 

In overleg met reclamant is wel degelijk gezocht naar oplossingen om zoveel mogelijk bomen te 

sparen en het tracé van het fietspad te optimaliseren (binnen de randvoorwaarden van het pro-

ject). Het geplande tracé is door landmeters voor reclamant uitgezet en door reclamant  –geza-

menlijk met provincie- verkend en op details (op verzoek van reclamant) aangepast. 

Ten behoeve van grondaankoop koopt de provincie niet meer aan dan noodzakelijk om een vei-

lige verkeerssituatie te realiseren en daarbij natuur van hoge kwaliteit zo veel mogelijk te bespa-

ren. Voor de grondaankoop is daarom uitgegaan van een minimaal aantal meters. De nut en 

noodzaak van de aankoop voor het algemeen belang worden getoetst door Rijkswaterstaat voor-

dat een Koninklijk Besluit tot onteigening wordt genomen waarmee een eventuele gerechtelijke 

onteigeningsprocedure kan worden gestart.  
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Conclusie 

Deze zienswijze leidt niet tot aanpassingen in het ontwerpbestemmingsplan. 

 

 


